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RODINNÝ VÝLET
… a možná ani nebudete chtít odejít

V KOVOZOO můžete strávit  
bezva den…

Tři otázky pro ředitele Bronislava Janečka  

 Do KOVOZOO se sjíždí návštěvníci z celé Evropy 
- na kterou atrakci či program byste pozval míst-
ní obyvatele ze Slovácka?

Těší nás narůstající zájem návštěvníků 
a každoročně se zvyšující číslo. Je to pro 
nás zároveň závazek vytvářet nové a nové 
věci či expozice. Rád bych všechny po-
zval na Den Země, kde krom bohatého 
programu přivítáme v rodince KOVO-
ZOO nové zvíře. Můžu jen prozradit, že 
to bude velká ryba, pro kterou v následu-
jících týdnech po akci bude připraveno 
největší akvárium v České republice. 

Jeho objem, pro 
pomyslnou vodu, 
bude cca 140 000 li-
trů. Za zmínku ještě 
stojí, že od července 
se areál KOVOZOO 
rozroste o 25 % plochy. 
Budou nové expozice a 
více různých strojů. 
Každý návštěvník si 
určitě najde to své, co 
ho zajímá a co se mu 
bude líbit… 

Každoročně  společně  s  kolegy  vyrábíte  nové 
přírůstky do KOVOZOO. Které zvíře bylo doposud 
nejnáročnější? 

Tím nejnáročnějším zvířetem jsem já 
sám. (úsměv) Srandička. Každé zvíře je 
jinak náročné. Některé je hodně žíznivé 
a vyžaduje si velkou spotřebu inspira-
tivního pití. Jiné zase hodně sežere a jde 
to vidět na „naší váze“. No a jindy je to o 

náročnosti provedení… nejvíce 
zabrat nám asi dala med-

vědice Berta, těch svá-
rů je tam opravdu 

hodně. Nicmé-
ně každé zvíře 

je parádním 
příběhem a 
vždy je to 
ojedinělý 
počin naší 
party po-
rodníků. 

Areál KOVO-
ZOO  je  za-
měřen ekolo-
gicky - myslíte, 
že se v této ob-

lasti  společnost 
posouvá správným 

směrem? 
Bohužel musím 

říct NE. Společ-
nost je ovlivněna 
přemírou infor-
mací a mnohdy 

spíš dezinformací, co se třeba odpadů 
týká. Například z plastu jsme si udělali 
pomalu už nebezpečný odpad a jeho po-
užití se omezuje, jak jen to jde. Třeba jen 
takové plastové brčko je dnes nahrazeno 
většinou papírovým. Nevím, jak vám se 
tahle náhrada zdá, ale krom hnusné chuti 
se mokvající konec ponořený v nápoji po-
dobá na všechno možné, jen ne na to, co to 
má být, a o jeho funkčnosti ani nemluvím. 
Za mě je plastové brčko geniální výrobek, 
jako mnoho dalších výrobků z plastu. 
Bohužel jen naše naprosto nezodpovědné 
chování způsobuje, že máme neskutečné 
množství odpadů, včetně toho plastového 
všude kolem nás. A protože jsme tak po-
hodlní a neohleduplní jeden k druhému 
a hlavně k přírodě, volíme raději cestu 
restrikcí a omezování v plané naději, že 
tohle pomůže. Oficiální definice ekologie 
zní takto:   Ekologie je věda, jež se zabývá 
popisem, analýzou a studiem vztahů mezi 
organismy a jejich prostředím. Jedná se 
o interdisciplinární obor, který využívá 
poznatků mnoha vědních disciplín. 

Až i ten poslední člověk tohle po-
chopí a bude to respektovat, pak nám 
bude skutečně líp. Máme úžasnou pla-
netu a bohužel si ji jako lidstvo moc 
nezasloužíme. Ale ať to nevidím jen 
negativně, jsem reálný optimista a vě-
řím v nás. Věřím v to, že nastane čas, 
kdy nám to dojde a budeme se sami k 
sobě a k přírodě chovat tak, abychom 
tady mohli žít mnoho století dále.  
 Iva Pašková

kovoZoo 

každým rokem 

překvapí něčím 

novým

■ Staré MěSto

Říká  se,  že pod  svícnem bývá největší  tma. KOVOZOO 
místní lidé dobře znají z některých akcí, děti sem jezdí s 
mateřskými i základními školami na výlety, rodiče kolem 
jezdí po silnici, ale aby si  jej prošli  jako turisté, to 
mnohé  vůbec  nenapadne...  Schválně,  kolik 
místních rodin si do areálu udělalo výlet? 

Areál KOVOZOO je místem plným 
recyklované inspirace a současně jedním 
z nejnavštěvovanějších turistických cílů 
na východní Moravě.

Za zdí oddělující KOVOZOO od rušné 
průmyslové zóny a silnice vás překvapí zelená oáza 
klidu a pohody, které vévodí Maják Šrotík. Maje-
státně dohlíží na celý areál a pomáhá najít cestu 
všem, kteří plují na Lodi Naděje ve světě recyklace 
a ekologické osvěty.

Vláčkem Steelinkou se můžete projet po celém 
areálu, kde na vlastní oči 

uvidíte realitu zpracování 
kovových a dalších od-
padů. A do skutečného 

provozu kovošrotu 
můžete nahlédnout 
i z vyhlídkových lá-
vek.

Zvířata z jisker 
zrozená

Tím hlavním láka-
dlem jsou ale kovová 
zvířata. Je jich již více 
než 400 a rodí se pod 

rukama šikovných po-
rodníků v místní Po-

rodnici ze starého železa. 

Věrnost podoby s živými zvířaty a síla de-
tailů vás nenechá na pochybách, že lidská 

fantazie prostě nemá hranice. Sloni, žirafy, 
kočkovité šelmy, krokodýli, velryba, nebo třeba 
zvířata ze selského dvorku. Každý si tu najde to své.

Muzeum na druhou
Při návštěvě nevynechejte Muzeum veteránů, kde 

si můžete prohlédnout na šest desítek historických 
vozidel a motocyklů od začátku 20. století až po 70. 
léta. A o pár metrů dále najdete Muzeum kovářské-
ho řemesla, které vás zasvětí do historie prastarého 
umění práce s ohněm a železem. Nejlepší je si to 
vyzkoušet na vlastní kůži v kovárně pod muzeem. 
Kováři vám ochotně půjčí svoje náčiní.

Strom života vám splní přání
Pravou dominantou KOVOZOO je ale Strom ži-

vota. Vyrostl ze železného šrotu do výšky 7 metrů 
a jeho větve zdobí již více než 1 000 zámků. Jsou to 
přání, která zde návštěvníci zanechávají. Přidat se 
můžete i vy, takže nezapomeňte na zámek - a při 
zavěšování vyslovte přání, které se jistě brzy vyplní.

Návštěvu areálu můžete ukončit prohlídkou nej-
většího dopravního letounu L-610 a nepřeberného 
množství exponátů průmyslové, hasičské a zeměděl-
ské techniky. (Iva)

■ Na loňském Dnu Země byla představena 
medvědice Berta  Foto: KoVoZoo

■ Bronislav Janeček, zakladatel KoVoZoo, 
šéf kreativec, primář Porodnice KoVoZoo, 
generální ředitel rEC Group a výkonný ředitel 
KoVoStEEL recycling, s.r.o.

■ Při zavěšování zámku na 
Strom přání vyslovte přání,  

které se jistě brzy vyplní.  
Foto: KoVoZoo


